



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

28 تشرين أول (أكتوبر) 2024 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

USD 6.2 Billion Digital Egypt Exports 2023

The Egyptian Minister of Communications and Information Technology Amr Talaat affirmed that digital exports in Egypt are achieving continuous growth, reaching about \$ 6.2 billion, during 2023.

He added during the opening of Deloitte's first innovation center in Cairo, with a maximum capacity of 5,000 specialists, that the ministry is working to provide high-value jobs for Egyptian youth, as well as increasing digital exports, and supporting the state's efforts to build a knowledge-based economy.

The new center will provide artificial intelligence services, data analytics, marketing and commerce, cloud services, cybersecurity services, and enterprise resource planning. The center has an investment of \$30 million over three years. Deloitte opened a center to export innovative digital services from Egypt, despite its presence in the Egyptian market, decades ago as a consulting and accounting firm. The center is one of a group of key centers opened by the company around the world and one of the important centers in the provision of cross-border technology services.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)



6.2 مليار دولار صادرات مصر الرقمية 2023

أكد الدكتور عمرو طلعت، وزير الاتصالات وتكنولوجيا المعلومات المصري، أن الصادرات الرقمية في مصر تحقق نمواً بشكل مستمر، حيث بلغت نحو 6.2 مليار دولار، خلال عام 2023.

وأضاف خلال افتتاحه أول مركز للابتكار لشركة «ديلويت» العالمية في القاهرة، بسعة قصوى تشمل 5000 متخصص، أن الوزارة تعمل على توفير وظائف عالية القيمة للشباب المصري، كما تعمل أيضاً على زيادة الصادرات الرقمية، ودعم جهود الدولة في بناء اقتصاد قائم على المعرفة.

ويقدم المركز الجديد، خدمات الذكاء الاصطناعي، وتحليل البيانات، والتسويق والتجارة، والخدمات السحابية، وخدمات الأمن السيبراني، إضافة إلى تخطيط الموارد المؤسسية. وتبلغ استثمارات المركز 30 مليون دولار، على مدار ثلاثة أعوام. وكانت «ديلويت» افتتحت مركزاً لتصدير الخدمات الرقمية المبتكرة من مصر، رغم وجودها في السوق المصري، منذ عشرات السنوات كشركة استشارات ومحاسبة. ويعد المركز ضمن مجموعة من المراكز الرئيسية، التي افتتحتها الشركة حول العالم، وأحد المراكز المهمة في تقديم الخدمات التكنولوجية العابرة للحدود.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

UAE Economy Grows by 5.1% in 2025

Swiss wealth management bank UBS revealed that forecasts for the UAE's GDP growth suggest it will grow by more than 5% in 2025. According to the bank, the optimistic forecast for the growth of the UAE economy is largely in line with the estimates of the International Monetary Fund, which had maintained its forecast of GDP growth of the UAE by 4% in 2024, rising to 5.1% in 2025.

There are many global factors that contribute to determining expectations for the growth of the GCC economies, especially oil production and OPEC decisions, along with other positive factors such as stimulus announcements in China, monetary policy measures and reductions in the reserve requirement ratio, all of which will be enough to push markets and the global economy towards recovery.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)



اقتصاد الإمارات ينمو 5.1% في 2025

كشف بنك «يو بي إس» السويسري لإدارة الثروات، عن أن التوقعات لنمو الناتج المحلي الإجمالي لدولة الإمارات ترجح نموه بأكثر من 5% عام 2025.

ووفق البنك فإن التوقعات المتقابلة لنمو اقتصاد الإمارات تتماشى بشكل كبير مع تقديرات صندوق النقد الدولي الذي كان قد أبقى على توقعاته بنمو إجمالي الناتج المحلي للإمارات بنسبة 4% عام 2024، لترتفع إلى 5.1% خلال العام 2025.

وهناك العديد من العوامل العالمية التي تساهم في تحديد التوقعات لنمو اقتصادات دول مجلس التعاون الخليجي وعلى رأسها إنتاج النفط وقرارات «أوبك»، إلى جانب عوامل أخرى إيجابية مثل إعلانات التحفيز في الصين وتدابير السياسة النقدية وتخفيضات نسبة الاحتياطي الإلزامي، وجميعها عوامل ستكون كافية لدفع الأسواق والاقتصاد العالمي نحو التعافي.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

Oil Falls More Than 4 Percent

Oil prices fell more than three dollars a barrel on Monday after Israel's weekend strike on Iran avoided Tehran's oil and nuclear facilities and did not disrupt energy supplies, easing geopolitical tensions in the Middle East.

Brent crude futures and U.S. West Texas Intermediate crude futures hit their lowest levels since Oct. 1 at the open.

Brent crude was at \$72.88, down \$3.17, or 4.2% a barrel. West Texas Intermediate crude fell \$3.13, or 4.4%, to \$68.65 a barrel.

[Source \(Al-Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



النفط يعبث أكثر من 4 في المئة

هبطت أسعار النفط أكثر من ثلاثة دولارات للبرميل اليوم الاثنين، بعد أن تجنبت الضربة التي وجهتها إسرائيل لإيران في مطلع الأسبوع المنشآت النفطية والنووية في طهران ولم تتسبب في تعطيل إمدادات الطاقة، الأمر الذي خفف التوترات الجيوسياسية في الشرق الأوسط.

وسجلت العقود الآجلة لخام برنت وخام غرب تكساس الوسيط الأمريكي أدنى مستوياتها منذ الأول من أكتوبر/تشرين الأول عند الفتح.

ويبلغ سعر خام برنت 72.88 دولار بانخفاض 3.17 دولار أو 4.2% للبرميل. وانخفض سعر خام غرب تكساس الوسيط 3.13 دولار أو 4.4% إلى 68.65 دولار للبرميل.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

FAO Warns of Worsening Global Hunger Amid Climate Challenges

The Food and Agriculture Organization of the United Nations (FAO) held a World Food Day event under the theme "The Right to Food" to address the region's challenges that include ongoing conflict, economic instability and climate change.

In its report, FAO warned that some 282 million people around the world face acute hunger as a result of the negative effects of the La Niña climate phenomenon.

The food price index rose to 124.4 points in September compared to 120.7 in August, the highest level since July 2023 with an increase of 2.1% year-on-year.

According to the FAO, sugar prices rose 10.4 percent month-on-month due to lower crop prospects in Brazil, as well as concerns that India's decision to remove restrictions on the use of sugar cane in ethanol production will affect export availability.

[Source \(Al-Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



"فاو" تحذر من تفاقم الجوع العالمي في ظل تحديات المناخ

عقدت منظمة الأغذية والزراعة للأمم المتحدة "فاو" فعالية بمناسبة يوم الأغذية العالمي تحت شعار "الحق في الغذاء"، بهدف التصدي لتحديات المنطقة التي تشمل الصراعات المستمرة وعدم الاستقرار الاقتصادي وتغير المناخ.

وحذرت الفاو في تقريرها من أن نحو 282 مليون شخص حول العالم يواجهون جوعاً حاداً نتيجة الآثار السلبية لظاهرة "النينيا" المناخية.

و ارتفع مؤشر أسعار الغذاء إلى 124.4 نقطة في سبتمبر مقارنة بـ 120.7 في أغسطس، وهو أعلى مستوى منذ يوليو 2023 بزيادة قدرها 2.1% على أساس سنوي.

ووفق الفاو ارتفعت أسعار السكر 10.4% على أساس شهري، بسبب تراجع توقعات المحاصيل في البرازيل، بالإضافة إلى مخاوف من تأثير قرار الهند بإلغاء القيود على استخدام قصب السكر في إنتاج الإيثانول على توافر الصادرات.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصريف\)](#)

The Volume of Liquidity in the Saudi Economy Reaches 2.9 Trillion Riyals

The levels of liquidity in the Saudi economy system recorded an annual growth of 8.7%, an increase of 232,160 billion riyals, to reach the level of 2,906,636 million riyals, by the end of August 2024, reaching a new peak that is the highest, compared to the same period of 2023, which amounted to 2,674,476 million riyals. Liquidity also grew by 1.3% month-on-month, an increase of 36,848 billion riyals, compared to the end of July of the same year, amounting to 2,869,788 million riyals, according to data from the monthly statistical bulletin of the Saudi Central Bank for August 2024.

It achieved a growth of 6.8% since the beginning of the year, an increase of 185,678 billion riyals, from 2,720,957 million riyals at the end of January 2024.

[Source \(Al-Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

حجم السيولة في الاقتصاد السعودي يصل إلى 2.9 تريليون ريال

سجلت مستويات السيولة في منظومة الاقتصاد السعودي، نموًا على أساس سنوي بنسبة 8.7%، بزيادة 232,160 مليار ريال، لتبلغ مستوى 2,906,636 مليون ريال، بنهاية شهر أغسطس/آب 2024، لتصل لقمّة جديدة تُعد الأعلى، مقارنة بنفس الفترة المماثلة من العام 2023، البالغة 2,674,476 مليون ريال.

كما نمت السيولة بنسبة 1.3% على أساس شهري، بزيادة 36,848 مليار ريال، مقارنة بنهاية شهر يوليو/تموز من نفس العام، البالغة 2,869,788 مليون ريال، وذلك وفق ما أوضحته بيانات النشرة الإحصائية الشهرية للبنك المركزي السعودي لشهر أغسطس/آب 2024.

وحققت نموًا بنسبة 6.8% منذ بداية العام، أي بزيادة بلغت 185,678 مليار ريال، حيث كانت عند مستوى 2,720,957 مليون ريال بنهاية شهر يناير/كانون الثاني 2024.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصريف\)](#)

